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پول پاشی 

موضوع دریافت تســهیلات و وام از آن دســت موضوعات 
اقتصادی است که  در کشور ما تازگی خود را حفظ کرده 
اســت. همه ما حداقل یکبار برای استفاده از تسهیلات به 
بانــک مراجعه کرده ایم و متوجه شــده ایم دریافت وام به 
همان ســادگی که در خبرها می آید نیست و واقعیت به 

گونه ای دیگر است.
به طــور معمول نخســتین راهکار برای رفع مشــکلات 
مالی دریافت وام از بانک اســت. هرچند برای رسیدن به 
منظور باید از چندین پیچ بزرگ عبور کرد گویی با وجود 
تلاش هــای بانک مرکزی برای تســهیل دریافت وام های 
خرد همچون حذف ضامن و اعتبارســنجی متقاضیان اما 
 این مشــکلات برای بســیاری از متقاضیان وام همچنان 

وجود دارد. 
اما نکته بســیار مهم و حایز اهمیت است این است که آیا 
پرداخت تسهیلات از سوی  دولت و ایجاد رضایت از طریق 

پول پاشی آخرین راه است؟
متأسفانه با نگاهی به شرایط و طریقه پرداخت تسهیلات 
و انــواع آن باید گفــت پرداخت وام و تســهیلات تحت 
عناوین متفاوت به افراد مختلف به نفع مردم عادی و قشر 
 ضعیف جامعه نیست و بیشتر به نفع طبقات مرفه و بالای 

جامعه است.  
به هر حال پرداخت وام و تسهیلات از سوی دولت ها روال 
عادی بانکی است اما با نگاهی به مصارف و محل استفاده 
این وام ها به خوبی متوجه می شویم چنانچه واگن اقتصاد 
بــه طور متوازن حرکت می کرد پرداخت بســیاری از این 

وام ها و خلق پول از مدار اقتصاد کم رنگ تر می شد.
اگر این تسهیلات هر چه بیشــتر به بخش تولید سرازیر 
می شد و شــاید اگر دولت در وهله اول به سمت تولید و 
آن چیزی که نیاز امروز کشــور در کنترل تورم است و در 
نهایت آسایش مردم است می رفت بسیاری از تسهیلات به 
شکل کنونی نیازمند پرداخت و تقاضا از سوی مردم نبود 
مردم نیز از  مارپیج دستمزد و تورم رها می شدند. بنابر این 
تا وقتی فکر مهــار تورم و به تبع آن فکری به حال تولید 
نباشیم داســتان ادامه دارد و مردم برای رفع کوچکترین 

نیازهای خود متقاضی وام خواهند بود. 

 معاون آب وخاک وزارت جهاد کشاورزی:

امنیت غذایی یک اصل است

روند رو به رشد تولید در سا ل های سخت کشاورزی

گروه خبر - نجمه قنبری
صفــدر نیــازی، معاون آب و خــاک وزارت 
جهادکشاورزی در حاشیه گردهمایی معاونان 
آب وخــاک ســازمان های جهادکشــاورزی 
سراسر کشــور در شیراز، در نشستی خبری 
هدف از برگزاری این گردهمایی را همگرایی، 
هماهنگی و تنظیم سیاست های آبی خاکی 

بخش کشاورزی عنوان کرد.
وی با بیان اینکه در کشاورزی باید به توسعه 
پایدار برســیم، گفت: باید تلاش کرد تولید، 
محیط زیســت و منابع پایه این سه گانه که 
در برنامــه هفتم نیز به خوبی به آن اشــاره 
شده است، حفظ شــود. معاون آب و خاک 

وزارت جهاد کشاورزی با بیان اینکه منابع آبی کشاوزی به شدت 
در حال کم شــدن اســت، تأکید کرد: با وجود این شــرایط و با 
وجود مشکلات تولیدات کشاورزی حفظ شده است که این بسیار 
ارزشــمند است. معاون آب وخاک وزارت جهادکشاورزی با تأکید 
بر اینکه تأمین تولید مواد غذایی به خصوص گندم بســیار مهم 
اســت، خاطر نشان کرد: باید دســت به دست هم داد تا حداکثر 
توسعه پایدار را داشته باشــیم و سیاست های اتخاذ شده نیز در 

همین راستا باشد زیرا امنیت غذایی یک اصل است.
  وضعیت خاک نگران کننده نیست

نیازی با اشــاره به موضوع خاک گفت: شاخص بهره وری از خاک 
مشــخص نیســت اما به طور کلی اوضاع خاک کشور از وضعیت 
فعلی آب بهتر اســت به عبارتی وضعیت فعلی خاک مشــابه 30 
سال پیش منابع آبی است قطعأ باید برنامه ریزی برای جلوگیری 
از وضعیت آب داشــت اما به طور مشخص می توان گفت خیلی 

نگران وضعیت خاک نیستیم.
  آب به طور حجمی تحویل کشاورز داده شود

وی میــزان بهره وری از آب در محصولات کشــاورزی مختلف را 
متفــاوت اعلام کرد و گفت: به طور مثال در بررســی های انجام 
شده در 38 محصول کشــاورزی میزان گندم و هندوانه متفاوت 
است و برخلاف آنچه تصور می شــود میزان حجم استفاده شده 
در هندوانه از گندم کمتر است اما مهم ترین خواسته ما از وزارت 

نیرو این است که آب را به صورت حجمی 
تحویل کشاورز دهند.

حفاظت  قانون  اجرایــی  آئین نامه   
خاک به هیئت دولت ارائه شده است

معاون آب و خاک وزارت جهادکشاورزی 
در بخشــی دیگــر از ســخنان خــود با 
یادآوری اینکــه، آئین نامه اجرایی قانون 
حفاظت خــاک، نهایی و برای تصویب به 
هیئت دولت ارائه شده است، گفت: برای 
اولین سال 3۵ میلیارد تومان اعتبار ویژه 
مطالعات خاک اختصاص داده شده است. 
نیازی اظهار کــرد: قانون حفاظت خاک، 

مسیر را برای سیاست گزاری های مطلوب در حوزه خاک و بهبود 
بهــره وری هموار خواهد کرد. وی با بیــان اینکه راندمان آب در 
بخش کشاورزی به طور میانگین در کشور حدود ۵0 درصد است 
و نیازمند ارتقاء این شاخص هستیم، گفت: طی سال های گذشته 
به تدریج کشــاورزان ما با علم رو به جلو حرکت کرده و راندمان 
آب را ارتقــا داده انــد به طوری که اگر زمانی انتقــال آب تنها از 
طریق کانال های روباز خاکی انجام می شد امروز، سطحی بالغ بر 
۱۶ هزار هکتار از اراضی کشــاورزی به آبیاری زیرسطحی مجهز 
است. نیازی وســعت اراضی کشاورزی اعم از زراعی و باغی، آبی 
و دیــم را بالغ بر ۱8 هزار میلیون هکتار ذکر و خاطرنشــان کرد 
که بخش آبی این اراضی وسعتی بالغ بر 8/۵ هزار میلیون هکتار 
را شــامل می شود و حجم تولیدات این بخش سالانه حدود ۱۲۵ 

میلیون تن است.
  نیازمند تخصیص حدود ۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار هستیم

وی با بیان اینکه، واژه هدر رفت آب قابل پذیرش نیست و بالغ بر 
۵0 درصد آب تخصیص یافته به بخش کشاورزی تبخیر شده، در 
زمین نفوذ کرده یا از دســترس ریشه گیاه خارج می شود، گفت: 
بــرای ارتقاء ۱0 درصدی این وضعیــت نیازمند تخصیص حدود 
۲00 میلیارد تومان اعتبار هســتیم. نیازی با اشاره به اینکه فشار 
به مخازن زیرزمینی آب، ناشی از عوامل مختلفی است، گفت: در 
کل کشــور حدود ۵۵0 هزار حلقه چــاه مجاز و 300 هزار حلقه 

چاه غیرمجاز شناسایی شده هستیم.

نیازی دستیابی به خوداتکایی در تولید حداقل 
۱۵ محصــول اســتراتژیک را یــک ضرورت 
دانست و گفت: گندم و برنج، قوت اصلی مردم 
را شامل می شود و نمی توانیم نسبت به تأمین 

نیاز مردم به این کالاها بی تفاوت باشیم. 
  توسعه متوازن را در دستور کار قرار دهیم 
در ادامه این نشست خبری مجتبی دهقان پور، 
مدیر کل جهاد کشاورزی فارس گفت: امروزه 
باید توسعه متوازن را در دستور کار خود قرار 
دهیم و اســتفاده حداکثــری از ظرفیت های 
اســتان داشته باشیم و در کنار آن تعادل بین 
منابع و مصرف رعایت شود که کمترین فشار 

به منابع آورده شود.
وی با اشــاره به چالش مطرح شده در خصوص آسیب وارده شده 
به فارس در زمینــه خودکفایی گندم با بیان اینکه بهتر اســت 
بــه جای خود کفایی از واژه خود اتکایی اســتفاده شــود، اظهار 
کرد: باید تلاش کــرد از ظرفیت های مناطق مختلف اســتان و 

پتاسیل های موجود بیشترین بهره وری را داشته باشیم.
مدیر کل جهاد کشــاورزی فارس اســتفاده از دیم زارها را یکی 
از همین پتانســیل ها عنوان کرد و گفت در سال زراعی گذشته 
در ۲۲۶ هزار هکتار اراضی دیم کشــت انجام شد که با همکاری 
چندین نهاد و تهیه عدوات کشــاورزی مناســب  از این ظرفیت 
برای ســال زراعی جدید بهتر استفاده می  شود. دهقان پور یادآور 
شــد باید به سمتی رفت که از منابع اســتفاده مطلوب داشت و 
گفت: در کنار سیاست های تغییرات و نوسانات اقلیمی و تاب آور 
در موضــوع آب و خاک، باید اقتصاد را هــم دید چرا که صرف 
دیدن مســائل فنی اما بی توجه به مســائل اقتصادی نمی توانیم 

پایداری تولید داشته باشیم.
وی تأکید کرد: پیشــران همه مســائل بازار و مســائل اقتصادی 
است و اگر به این موضوع توجه نشود سایر عوامل مانند آموزش، 
تحقیقات و تسهیلات در مسیر درست خود به حرکت در نمی آید 
از ســویی تولید محصولات کشــاورزی بدون توجه به بازار آنها 

تولیدکننده محصولات کشاورزی را دچار مشکل می کند.
مدیر کل جهاد کشــاورزی فارس با اشاره به اینکه باید به سمت 
سیاســت های تشــویقی آب اندورز برویم، افزود: به عبارتی بین 
کشــاوزرانی که از این سیاست پیروی 
می کنند و کشاوزرانی که نسبت به آن 
بی توجه هستند تفاوت قائل شد و این 
طرح های  شــامل  می تواند  سیاست ها 

تشویقی و تنبیهی باشد.
گفتنی اســت گردهمایی معاونان آب 
و خاک ســازمان های جهادکشاورزی 
سراســر کشور به مدت دو روز با هدف 
هماهنگی در تدوین سیاست های کلی 
این سازمان و عمل به تحقق شعار سال 

در شیراز برگزار شد.
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شهردار منطقه چهار شیراز 
خبر داد:

اجرای طرح پیاده رو 
سازی و فضای شهری

در بلوار عدالت

۲

وزیر امور خارجه خواستار شد:
تقویت هرچه بیشتر 

همکاری های بانکی 
ایران و عراق

ایرنا- حســین امیرعبداللهیــان، وزیر امور 
خارجــه ایران و فؤاد حســین، وزیر خارجه 
عراق در تماســی تلفنی در خصوص آخرین 

وضعیت مناسبات فی مابین گفت وگو...

سفرهای خارجی غیرضرور مدیران  پیگیری می شود
صفحه ۲

رئیس جمهور:
 اشتغال اولویت اصلی کشور 

و ماموریت جدی دولتمردان 
است

ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور  آیت ا... ســید 
در چهارمین جلســه شورای عالی اشتغال در 
دولت سیزدهم، »توجه به ظرفیت های بخش 

۲خصوصی و تعاونی« نخستین توصیه ای...

دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم 
کل قوا:

 وسعت عملیات فتح خرمشهر با 
مناطق اصلی رژیم صهیونیستی 

برابری می کند
 سرلشــکر ســید یحیی صفوی، در مراســم 
گرامیداشت حماســه سوم خرداد و آزادسازی 

خرمشهر که با حضور جمعی از... ۲

 قائم مقام شهردار شیراز اعلام کرد: 
پایش سلامت رایگان ۳۰۰ نفر از پاکبانان

استاندار  فارس:
777ابلاغ دیرهنگام تبصره ۱۸، کیفیت و کارآیی آن را کاهش می دهد

صفحه3
دیپلماسی اقتصادی با سرمایه گذاری و امیدآفرینی 

برگزاری دومین رویداد بزرگ »دومین همایش سالانه توسعه سرمایه گذاری در شیراز« با رویکرد بین المللی رقم زد؛

»فروش مزایده ای املاک- نقد و اقساط«
*بدون کارمزد* 

شروع مزایده ۱4۰۲/۰۲/۳۰ و تاریخ بازگشایی پیشنهادات ۱4۰۲/۰۳/۱۰

تلفن تماس :

 ۰9۱۰۸9۳۳66۰-۳6۲64۰۳۲-۳6۲6۱۸۸۸-۳6۲79۳94

**لیست املاک و شرایط مزایده درصفحه4**

مدیر کل جهاد کشاورزی فارس:

بازار، پیشران تولیدات کشاوزی است

صدا و ســیما- محمــد باقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در مراسم افتتاح فرودگاه شهدای گناباد گفت: زمانی 
می توانیم به پیشرفت ســرعت دهیم و زمانی می توانیم رشد 
تولید را شــاهد باشیم و مشکلات امروز در حوزه تورم را حل 
کنیم که همه ما به یک فهم مشــترک در همه موضوعات به 

ویژه در مسائل اقتصادی برسیم.
رئیس قوه مقننه همچنین گفت: اگر در اقصی نقاط کشــور 
هرکسی بخواهد تنها به شهر و مرکز استان خودش فکر کند، 
هیچگاه نمی توانیم به پیشــرفت برسیم. در این صورت است 
که پروژه ای مانند فرودگاه گناباد 30سال به طول می انجامد 
در حالــی که احــداث فرودگاهــی با این امکانــات حداکثر 
 3ســال زمــان نیاز دارد، اما باید ۲۷ســال اضافــی برای آن 
وقــت بگذاریم. مگر مــا چقدر عمر می کنیــم؟ مگر جوانان 
مــا چقــدر بــرای یک زندگی مشــترک، شــغل، مســکن 
فرصت دارنــد، این ها حداقل توقع برای یک زندگی اســت. 
نبایــد بگذاریم سرنوشــتمان اینگونــه رقم بخــورد. امروز 
فرصت هــای بزرگی داریــم، تقریباً حدود ۱۵هــزار کیلومتر 
راه آهــن داریم کــه از ۴ هــزار کیلومتر آن هیچ اســتفاده 
 مفیدی نمی شــود، حتی هزینه اضافی بــرای نگهداری آن ها 

داده می شود.
قالیباف در ادامه گفت: امروز نیازمند نگاهی مانند نگاه حاکم 
بر دفاع مقدس هستیم، در آن دوران هیچکس فکر نمی کرد 
بتوانیم دشمنی که در ائتلاف با همه دشمنان انقلاب اسلامی 
و ایــران بــود، از پا در بیاوریم و با عــزت و افتخار و پیروزی 
از کشــورمان دفاع کردیم؛ امروز نیــز در عرصه اقتصادی نیز 
همین همت و نگاه و باور را نیازمندیم تا همه دست به دست 
هــم دهیم. بی تردید اگر ۴ هزار کیلومتــر راه آهن را در این 
مســیر قرار داده بودیم امروز شاهد نبودیم که سرعت حرکت 
قطــار باربری حــدود ۵ الی ۶ کیلومتر در ســاعت با حداقل 
ظرفیت باشد و امروز قادر بودیم صد ها میلیون تن کالا از این 

منطقه خارج کنیم.
رئیــس قوه مقننه افزود: این لطــف و منت خدا بر مردم این 
ســرزمین است که ما را هم در کریدرو شمال - جنوب و هم 
در کریدور شرق و غرب خشکی دنیا قرار داده است که درآمد 
آن بــرای ما به مراتب بیش از درآمــد نفت و گاز خواهد بود 
و همانگونــه که مقام معظم رهبری در دیــدار با نمایندگان 

مجلس فرمودند، جایی که به حق و مصلحت هســت با وجود 
هر هزینه ای که برای ما دارد، دســت در دســت هم دهیم تا 

انجام شود.
وی بیان کرد: امســال ســال رشد تولید اســت، اما به دلیل 
قطعی برق در تابســتان و گاز در زمســتان بــا وجود اینکه 
مجموعه ذخایــر نفت و گاز ایــران ۱۹/۵ درصد ذخایر دنیا 
و رتبــه اول در ایــن حــوزه را داریم و حدود یــک میلیارد 
متر مکعــب گاز در روز تولید می کنیم، اما در زمســتان گاز 
نداریــم و صنایع فولاد و پتروشــیمی به دلیــل کمبود گاز 
 تعطیل می شــوند. باید بدانیم که ما ۴ برابر استاندار دنیا گاز 

مصرف می کنیم. 
رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: دولت و مجلس در برنامه 
هفتم به فضل الهی مصمم هســتند در این مسیر گام بردارند 
که اگر این امر اتفاق بیافتد، می توانیم در یک برنامه پنج ساله 

و همین برنامه هفتم کشور به ثبات اقتصادی برسیم.
قالیباف در ادامه گفت: مجلس و دولت باید دســت در دست 
هم دهند و برخی از مشــکلاتی که امروز با همین شــرایط 
می توانیم با حکمرانی بهتر ســامان دهیم را تأخیر نیاندازیم. 
موضوعاتی از قبیل حل مســکن و آب شــرب، کــه البته به 
طور ویژه حوزه آب شــرب روســتا ها را پیگیــری می کنیم 
و کار هــای جدی خواهیــم کرد که به صــورت ضرب الاجل 
منطقه شــرق کشــور که به دلیل کاهش بارندگی نســبت 
به ســایر مناطق با کمبود آب و محرومیت بیشــتری مواجه 
هستند به طور ویژه توجه و مشکلاتشان حل شود. امیدواریم 
 توفیق داشــته باشــیم که این نوع مشــکلات را با ســرعت 

بیشتری حل کنیم.

رئیس قوه مقننه:

نیازمند فهم مشترک در حوزه اقتصاد هستیم
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 شهردار شیراز :
اجرای فرمایش رهبر معظم انقلاب ازجمله اهداف 

دومین همایش سرمایه گذاری در شیراز است

 رئیس شورای اسلامی شهر شیراز:
گردشگری مهم ترین و ارزشمندترین ظرفیت 

شیراز است

رئیس کمیسیون اقتصاد و سرمایه گذاری شورای 
اسلامی شیراز مطرح کرد:

تحقق بودجه ۲۰ هزار میلیارد تومانی
از طریق جذب سرمایه گذاران
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